



Media Title : Utusan Borneo (Sarawak)  
Headline : 700 peserta dijangka hadir Sidang Kemuncak Tenaga Lestari Antarabangsa di Kuching pada 10 dan 11 april ini  
Date : 4 April 2018  
Page : 8  
Size : 10.8x19.8



## 700 peserta dijangka hadir Sidang Kemuncak Tenaga Lestari Antarabangsa di Kuching pada 10 dan 11 April ini

**KUCHING:** Pihak Berkuasa Pembangunan Tenaga Lestari (SEDA) Malaysia akan mengadakan Sidang Kemuncak Tenaga Lestari Antarabangsa (ISES) Ke-4 bersama Kementerian Utiliti Sarawak pada 10 dan 11 April di sebuah hotel terkemuka di sini.

Isiakan dihoskan bersama Kementerian Tenaga, Teknologi Hijau dan Air serta Kerajaan Negeri Sarawak bertemakan 'Tenaga Lestari: Masa Depan Di Sini' dan bakal dirasmikan Ketua Menteri Datuk Patinggi Abang Johari Tun Abang Openg yang turut menghadiri Majlis Makan Malam Gala sempena majlis tersebut.

Menurut pengerusi penganjur Sidang Kemuncak dan Ketua Pegawai Eksekutif SEDA Malaysia Catherine Ridu, persidangan itu mempunyai tiga plenary dan 10 bengkel DDW yang dihadiri seramai kira-kira 80 pemikir antarabangsa dan tempatan yang telah dijemput sebagai penceramah.

Topik utama yang bakal dibincangkan antaranya 'Masa Depan Pasaran Tenaga Elektrik di Peringkat Global', inisiatif oleh kedua-dua negeri dan negara untuk mengubah pasaran tenaga elektrik semasa dan mencipta semula model perniagaan untuk utiliti kuasa di pasaran elektrik pada masa depan.

Selaras dengan wawasan strategik kerajaan negeri mengenai pendigitalan sistem elektrik dan trend global dalam tenaga lestari, persidangan itu akan

memperkenalkan dua topik baharu di bawah 'DDW: Peranan Masa Depan Blockchain Dalam Pasaran Tenaga dan Kemunculan Sistem Penyimpanan Tenaga'.

Topik lain di bawah DDW akan merangkumi kajian mengenai pelbagai industri tenaga diperbaharui dan perkembangan pasaran seperti solar photovoltaic, 'bioenergy', kuasa hidro, elektrifikasi jauh, termasuk sesi berkaitan kecekapan tenaga yang akan dikongsi oleh Ketua Pegawai Operasi SEDA Malaysia Akmal Rahimi Abu Samah mengenai pembangunan Rang Undang-Undang Kecekapan Tenaga dan Pemuliharaan Tenaga.

Menyelaraskan dengan pasaran PV solar yang semakin berkembang di rantau ini, juga akan diadakan sesi untuk membincangkan kesan mengintegrasikan sistem PV solar yang diedarkan secara berskala besar ke grid.

Amalan terbaik itu adalah untuk melelong projek tenaga diperbaharui berskala besar bagi tenaga mampan yang berkesan.

Suruhanjaya Ekonomi dan Sosial Untuk Asia dan Pasifik (UNESCAP), Agensi Pembangunan Amerika Syarikat (USAID), Agensi Energi Terbarukan Antarabangsa (IRENA), Program Sistem Kuasa Fotovoltai Persatuan Tenaga Antarabangsa (IEA PVPS), Pusat ASEAN Untuk Tenaga (ACE), Bank Dunia, Perikatan Kuasa Elektrik Pintar (SEPA), Persatuan

Tenaga Hidupan Laut Antarabangsa (IHA) serta duta dari Amerika Syarikat, Belanda, Sweden, Iran dan EU turut menghantar perwakilan mereka ke persidangan itu nanti.

SEDA Malaysia menjangka sekitar 700 peserta daripada lebih 25 negara menghadiri persidangan itu.

SEDA Malaysia juga mengucapkan terima kasih kepada sumbangan daripada penaja yang menjadikan sidang kemuncak itu dapat direalisasikan.

Penaja Platinum termasuk Tenaga Nasional Berhad, Cenergi SEA Sdn Bhd, Concord Green Energy Sdn Bhd, penaja Diamond termasuk Cypark Resources Berhad, CIMB Investment Bank Berhad, Hong Leong Bank Berhad dan Petra Energy Berhad, penaja Emas termasuk Helios Photovoltaic dan Sungrow Power Supply Co LTD, Penaja Sapphire termasuk First Solar Malaysia Sdn Bhd, JA Solar Malaysia Sdn Bhd, Pekat Teknologi Sdn Bhd, Amcorp Perting Hydro Sdn Bhd, Dana Engineering Sdn Bhd, Antah Renewables dan China Gezhouba Group Corporation (CGGC).

Terdapat 22 penaja Topaz dan penaja strategik termasuk Sarawak Energy Berhad dan Petroleum Nasional Berhad (Petronas).

Maklumat lanjut mengenai sidang kemuncak boleh diakses melalui [www.ises.gov.my](http://www.ises.gov.my) dan aplikasi acara Whoova yang boleh dimuat turun.